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Referat 
Bestyrelsesmøde i TFE bestyrelse den 2025.01.09 
Til stede: Vivi Thorndal (VT), Lars A. Jacobsen (LJ), Aase Møller (AM), Thomas Pedersen (TP, referent),  
Julie Farlov (JF), Pernille Kallehave (PK), Julie Johansen (JJ), Tanja Pedersen (TaP), Pernille Thestrup (PT), 
Jonas Gindesgaard (JG), , Michael Mamsen (MM), Kristina (budget), Randi Jensen (R) 
 
Fraværende: Thomas Jensen (TJ), , Vibeke Lemming Høy (VH), Ulrich Gilbjerg(UG), efterskole), Sofie Kock 
Jensen (SKJ) 
 
1. Godkendelse af dagsorden (VT) 
 

 

Godkendt 
 

2. Nyt fra… herunder børne og elevtal 
a. Formanden (VT) 
Formanden har været fraværende siden sidste bestyrelsesmøde. Næstformanden har været 
involveret i enkelte spørgsmål i formandens fravær.  
 
b. Børnehave (PK)+Forældrerepræsentant (MM) 
Det aktuelle børnetal er 28 i dag, 29 d.1/2. Arbejder på to mere til førskolegruppen. 
 
Der er aktuelt en god personale gruppe. Pernille har fået bevilget orlov i 3 måneder, hvor 
Tina bliver konstitueret leder.  
 
Der er købt annoncering til børnehaven og friskolsen via TV-Kalundborg i håbet om fortsat at 
tiltrække børn til begge afdelinger.  
 
 
c. Friskole, SFO (PT) 
Det aktuelle børnetal er 194 elever. Efteråret har været ramt af en del sygdom hos børn og 
voksne, hvilket har betydet et større behov for vikardækning. De er dygtige, men det er 
naturligvis ikke en optimal løsning.   
Der er stillingsopslag på de to ledige stillinger efter Maria og Dorte. Giver det ikke noget 
brugbart, må vi vente på den rette.  
Friskolens 7. og 8. klasse tager på skitur lørdag til Lofsdalen. De skal bo i hytter og skal selv 
lave mad. De har lavet madplaner og arbejdsfordeling. Hele konceptet bliver spændende og 
evalueres efterfølgende. 
I uge 4 er der terminsprøver for 8. og 9. klasse. 
Efter vinterferien er der projektuge og TFE-uge for de mindste. 
 
 
d) Efterskole (JG) + efterskole repræsentant (UG) 
Det aktuelle elevtal er fortsat 93 elever. Eleverne er lige startet op med værelsesskift, hvilket 
i år ikke har givet så mange dønninger. Efterskolen tager på skitur næste torsdag til Østrig. 
Ugen efter venter OSO.  
 
e. Medarbejderrep. (R og AM) 
Efterskole: 
Efterskolen har også været ramt af sygdom hos både elever og lærere. Sluttede af med 36 
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elever hjemme inden jul. Der var dog en god juleafslutning og gode indslag.  
 
Friskole: 
Ikke yderligere 
 
f. Forstander (LJ) 
Der har på baggrund af opsigelserne i køkkenet været stor udskiftning i køkkenet. Skolen har 
været heldig at rekruttere 3 tidligere kolleger fra Stenhus Kostskole, som alle kender 
hinanden og er glade for at arbejde sammen.  
 
Der er skiftet Ipads ud i hele friskolen, da leasing perioden er udløbet efter 3 år. Der kommer 
covers til dem i næste uge. Det er et stort arbejde at udskifte og registrere hver enkelt ipad til 
den enkelte elev – Aase og Lars er på opgaven.  
 
Der er opsat digitale skærme i 3 klasselokaler.  
 
Der har været afholdt juletræsfest i friskolen. Det var rigtig fint, at skolens ledelse sammen 
med en enkelt klasse stod for arrangementet. Det fungerede godt. Der var mange 
mennesker, hvorfor det overvejes, at bedsteforældrene til næste år måske ikke skal inviteres 
med.  
 
Skolens forsikring er udskiftet til anden mægler. Det har givet en besparelse på ca. 100.000 
kr. årligt. Forsikringen er steget voldsomt de seneste år på grund af flere vandskader og 
stigende priser generelt. Vi kommer nu tilbage på et mere normalt niveua. 
 

3. Nyt fra økonomiudvalg (VT) 
Økonomiudvalget har forud for mødet i bestyrelsen fået gennemgået saldobalance og udkast 
til budget for 2025. Christina gennemgik tallene mere overordnet for den samlede 
bestyrelse.  
 
På nuværende tidspunkt ser vi ind i et forventet overskud i regnskabet 2024 på 316.000 kr. Et 
meget tilfredsstillende resultat, da det har set væsentligt anderledes ud i løbet af året.  
 

 

4.   Godkendelse af budget 2025 (LJ) 
 
Da det endnu er uvist om den nye elevfløj i efterskolen kan realiseres inden sommer, er den 
ikke medtaget i budgettet.  
 
Budget godkendt. 
 
 

Godkendt 

5.      Nyt fra øvrige udvalg, herunder Byggeudvalg, Visionsudvalg, P-pladsudvalg 
 
Byggeudvalg: (Tom, LJ, byggeudvalg) 
Der er fortsat mange ting at prioritere, da skolen ikke har økonomi til at udarbejde alle 
ønsker til forbedringer på skolen. Byggeudvalget har besluttet i det kommende år at 
prioritere udarbejdelsen af p-plads mellem friskole og børnehave, da der kommer til at 
mangle p pladser under byggeriet af den nye elevfløj. Der er endvidere prioriteret udskiftning 
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af nogle af vinduerne i elevfløj i efterskolen, inden de selv blæser ud. Det igangsatte 
fugearbejde på skolens oprindelige hovedbygning fortsætter, hvor det bliver fugerne ved 
spisesalen, der skal udskiftes. Barakken i 5. klasse er på nuværende tidspunkt 2 nedslidte 
lokaler. De bliver ryddet indvendig og ændret til et lokale. Indervægge i mellemtrinnet skal 
males, så det bliver lysnet op.  
 
Der arbejdes sammen med Tom videre på planlægning af forældrelørdag. Dato er udmeldt 
tidligere.  
 
Visionsudvalg: (Julie J, TP og Lars) 
Dag og indhold er under planlægning. 
 
P-Pladsudvalg: (julie, Julie og TP) 
Udvalget planlægger en ”kiss and ride” bane, fornyet opmærkning af p båse og mere lys 
generelt på p pladsen. Der arbejdes på bedre skiltning i forhold til retning af flow. Der er 
opmærksomhed på, at bedkanten trænger til udskiftning, da det visuelt ikke længere er 
pænt. Udvalget informerer ud, når der er en endelig plan.  
 
6.      Opdaterede forretningsbetingelser for de tre institutioner 
Punktet var alene til orientering og drøftelse. 
 
LJ har været i gang med en proces med efterskolens kontrakt til eleverne. Tanken er opstået, 
om noget tilsvarende burde udarbejdes til alle skolens afdelinger. Hvad skriver vi som 
forældre under på, når vi indskriver vores barn i børnehave eller skole? 
 
LJ har udarbejdet forslag – ingen ændring af nuværende praksis – men et dokument, hvor 
alle oplysninger er samlet.  
 
Flere gode drøftelser af, hvad der bør medtages og hvad der bør fremgå af skolens 
hjemmeside. Hvad kan vi som forældre forvente at få fra skolens side, når vi melder vores 
barn ind? 
 
LJ tager alle input med sig og gennemgår de tre udkast igen.  
 

 

7. Godkendelse af GDPR-protokol 
Der er ingen ændringer siden seneste godkendelse.  
Skolen har godt styr på behandling af oplysninger om elever og medarbejdere. 
 

Godkendt 

8.     Godkendelse af fripladstilskud i friskole og SFO 
Bestyrelsen modtager hvert år et oplæg fra fordelingssekretariatet, der fordeler 
fripladstilskud på baggrund af forældrenes indkomstgrundlag. Formanden har læst det hele 
igennem og orienterer bestyrelsen om de anonymiserede tal.  
 
Der er ansøgt om fripladstilskud til 19 børn i friskolen, hvoraf 8 gives afslag på grund af 
indkomst. De 11 børn har fået 4 forskellige beløb fra 2.045 kr. – 5.114 kr. (årligt tilskud). 
 
Der er ansøgt om fripladstilskud til 6 børn i SFO, hvoraf 5 gives afslag på grund af indkomst.  
 

Godkendt  



Dag og År Formandens 
initialer 

Bladnr. 

   

 
Bestyrelsen godkendte at anvende fordelingssekretariatets oplæg.  
 
9.   Uddelegering af kompetence til forstander om fremadrettet at kunne opsige et barn fra 
en plads i børnehaven, jvnf. §7 i børnehavens vedtægter. 
 
LJ var i forbindelse med arbejdet under punkt 6 stødt på, at det af vedtægterne for 
børnehaven fremgår, at bestyrelsen skal godkende, hvis børnehaven ønsker at opsige 
samarbejdet med et konkret barn.  
 
Det er vigtigt, at bestyrelsen ikke sagsbehandler personsager, og der har i mange år været 
fast praksis for at involvere bestyrelsen via formanden, når der er situationer, der kalder på 
det.  
 
Bestyrelsen godkender på denne baggrund af uddelegere kompetencen til skolens forstander 
i samarbejde med børnehavens leder.  
 

Godkendt 

10.   Evt 
Pernille K orienteret om et kursus, som børnehaven sammen med en privat naturvejleder 
udarbejder til de øvrige børnehaver og friskoler i forhold til førskolebørn.  
 

 

 
• Hvis man har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man mødets indhold ved underskrift på referatet. 
• Hvis man ikke har deltaget i bestyrelsesmødet, bekræfter man ved underskrift, at man ikke har deltaget i 
mødet. 
 
UNDERSKRIFTER: 
Vivi Thyme Thorndal  ________________________________ 
Thomas Pedersen  ________________________________ 
Julie Farlov  ________________________________ 
Sofie Kock Jensen  ________________________________ 
Thomas Jensen  ________________________________ 
Tanja Pedersen  ________________________________ 
Julie Johansen  ________________________________ 


